
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 9/2018  

konaného dne 21. listopadu 2018 
 
Přítomni: 

1. Jan Ježek 6. Ivan Kuželka 

2. Erik Šajnar 7. Marie Dudíková 

3. Zdeněk Faltus 8. Miloslav Vrzal 

4. Jan Procházka (místopředseda) 9. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

5. Radek Černý  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Lukáš Kettner (předseda) 5. Tomáš Preininger 

2. Pavel Antonín 6. Marcela Janoušková 

3. Jiří Mazanec 7. Miluše Lodinová 

4. Zuzana Hambálková  
 
Hosté: 

1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 5. Jana Pohanková (Nemocnice Jihlava) 

2. Ivana Ryglová (Dětské centrum Jihlava) 6. pí Klabenešová (Nemocnice Havlíčkův Brod) 

3. Jiřina Marešová (Domov důchodců Ždírec) 7. pí Henzlová (Nemocnice Havlíčkův Brod) 

4. Marie Uhrová (Domov pro seniory Třebíč)  
 

Program jednání: 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 – setkání s ředitelkou Dětského 

centra Jihlava; 
4. Setkání s nelékařskými pracovníky (sestry + ostatní nelékařský personál); 
5. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví; 
6. Krizové řízení v oblasti zdravotnictví; 
7. Diskuze, různé; 
8. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Jan Procházka, místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“) přivítal 
všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise není 
usnášeníschopná. 
 
 

2. Setkání s nelékařskými pracovníky (sestry + ostatní nelékařský personál) 
Jan Procházka přivítal zástupce nelékařského personálu - Jiřina Marešová – Domov důchodců 
Ždírec, Jana Pohanková – Nemocnice Jihlava, Marie Uhrová – Domov pro seniory Třebíč, 
Koutkova – Kubešova, paní Klabenešová – Nemocnice Havlíčkův Brod, paní Henzlová – 
Nemocnice Havlíčkův Brod. 
Jiřina Marešová uvedla, že se jedná o zástupce Odborového svazu zdravotnictví a sociální péče 
ČR. Odborový svaz má v Kraji Vysočina pod sebou zdravotnictví, sociální služby, hygienickou 
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stanici a zdravotnickou záchrannou službu. Aktuálním problémem v sociálních službách je odchod 
zdravotních sester do nemocnic a chybí také pečovatelky. 
Členové zdravotní komise doporučili zástupcům odborového svazu obrátit se s tímto problémem 
na Komisi sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina. 
 
Na zasedání se dostavili členové komise Erik Šajnar a Radek Černý a komise se stala 
usnášeníschopnou. 
 
Dále byly diskutovány plošné příplatky, náborové příspěvky, příplatky za směnnost a příplatky 
ošetřovatelům a sanitářům. Vladimír Novotný doplnil, že nyní dojde k plošnému navýšení 
střednímu zdravotnickému personálu o 5 %. 
 
Paní Klabenešová sdělila, že koncem března letošního roku zaslali zástupci nemocnic Havlíčkův 
Brod, Třebíč a Nové Město na Moravě na krajský úřad žádost o příspěvek na dopravu a do 
dnešního dne se jim nedostalo žádné odpovědi. 
Jan Procházka sdělil, že tato skutečnost bude prověřena. 
 
Marie Uhrová vznesla dotaz týkající se jednání o kompetencích zdravotních sester, zda existují 
návrhy na rozšíření kompetence zdravotních sester bez odborného dohledu. 
Soňa Měrtlová odpověděla, že se jedná o legislativní proces ministerstva zdravotnictví, kraje jsou 
jedním z připomínkových míst a nic takového prozatím nepřišlo. V současné době je to na straně 
ministerstva zdravotnictví. 
 
Jan Procházka poděkoval zástupcům odborového svazu za účast na jednání zdravotní komise. 
 
 

3. Schválení programu a zápisu 
Místopředseda přednesl návrh programu jednání, který byl upraven do následující podoby: 
 
1. Zahájení; 
2. Setkání s nelékařskými pracovníky (sestry + ostatní nelékařský personál); 
3. Schválení programu a zápisu; 
4. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 – setkání s ředitelkou Dětského 

centra Jihlava; 
5. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví; 
6. Krizové řízení v oblasti zdravotnictví; 
7. Diskuze, různé; 
8. Závěr. 
 
Takto upravený návrh programu byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen. 
 
 

4. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 – setkání s ředitelkou 
Dětského centra Jihlava  

Jan Procházka přivítal Ivanu Ryglovou, ředitelku Dětského centra Jihlava. 
Ivana Ryglová seznámila členy komise formou prezentace s činností Dětského centra Jihlava. 
Informovala, že má dojít k redukci organizací toto typu ze současných 35 na 7. Činnost organizace 
se od loňského roku nezměnila, aktuálně probíhá zapojení do projektu „Paliatr Vysočina“. 
V zařízení pracuje 39 zaměstnanců. Péče o děti probíhá v nepřetržitém provozu, jedná se o děti 
novorozené, předčasně narozené, děti se závažným zdravotním omezením a děti v hospicové 
péči. Ambulantní složka poskytuje fyzioterapeutické služby, služby klinického psychologa 
a poradnu pro rizikové děti. Dále uvedla počty přijatých a propuštěných dětí v roce 2017. 
Pohovořila také o institutu osvojení, mezinárodní adopci a pobytech dětí v systému ZDVOP. 
 
Následně proběhla krátká diskuse k chystané redukci zařízení. 
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5. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
Soňa Měrtlová doplnila, že dle zákona o zdravotních službách se stížnost podává poskytovateli, 
proti kterému směřuje. Pokud osoba, která podala poskytovateli stížnost, s jejím vyřízením 
nesouhlasí, může podat stížnost krajskému úřadu. Toto se ale často neděje a stěžovatelé podávají 
stížnost rovnou krajskému úřadu.  
 
 

6. Krizové řízení v oblasti zdravotnictví 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
K tomuto tématu proběhlá krátká diskuse týkající se krizového plánu nemocnic, metodiky svolávání 
při hromadném neštěstí a projektu „První pomoc do škol“. 
 
 

7. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 19. prosince 2018, od 16.00 hodin v Hotelu 
Gustav Mahler, Křížová 4, Jihlava. 
 
 

8. Závěr 
Jan Procházka, místopředseda ZdK, poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
MUDr. Jan Procházka 
místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 23. listopadu 2018. 


